

出示電子證書

Production of Electronic Certificate



- 關於展示證書的要求，這包括將證書副本張貼在船隻上某一地點供授權人員查閱。
- 電子證書若能在船上的電子設備上顯示，則亦被視為符合要求。至於有關「隨時取用」的要求，若證書能從電子設備上隨時取用，則亦被視為符合有關在船隻上隨時取用證書的要求。
- Regarding the requirement of displaying the certificate, this includes posting a copy of the certificate at a location on the vessel for authorised person inspection.
- Electronic certificates are also deemed to meet the requirements if they can be shown on an electronic device on board the vessel. As for the “ready access” requirement, if the certificate can be readily accessed from an electronic device, it is also deemed to have complied with the requirement for the certificate to be readily accessible on board the vessel.

出示電子證書

Production of Electronic Certificate

✓ 必須
✓ DOs



✓ 展示 / 張貼 **完整的** 證書
✓ Display / Put up a **FULL** certificate

或 OR

✓ 電子設備上顯示 **完整的** 證書
✓ Show a **FULL** certificate on an electronic device

✗ 不可
✗ DON'Ts

✗ 展示 **不完整** 的證書
✗ Display an **INCOMPLETE** certificate



✗ 單獨出示 **二維碼**
✗ Show **QR Code ONLY**

輕鬆使用 電子證書



Easy Use Electronic Certificate

如有查詢，請聯絡 本地船舶安全組

電話：2852 4444

牌照及關務組

電話：2852 3083

內河航行及本地考試組

電話：2852 3052

For enquiries, please contact

Local Vessels Safety Section

Tel : 2852 4444

Licensing and Port Formalities Section

Tel : 2852 3083

River Trade and Local Examination Section

Tel : 2852 3052



香港特別行政區政府海事處
Marine Department, HKSARG

2025 年 1 月
January 2025

電子證書的特點

Features of Electronic Certificate

電子證書的保安功能如下：

- (a) 只可進行獲海事處授權的編輯、修改或修訂；
- (b) 附帶用於核查的獨有追蹤編號 (UTN)；以及
- (c) 附帶可列印和可見的海事處標誌，用於確認簽發來源。

Security features of electronic certificates:

- (a) Protected from edits, modifications or revisions other than those authorised by the Marine Department;
- (b) A Unique Tracking Number (UTN) used for verification;
- (c) A printable and visible logo of the Marine Department.

電子證書的獨有追蹤編號樣本

Sample of Unique Tracking Number of Electronic Certificate

獨有追蹤編號 (UTN)

Unique Tracking Number

二維碼

QR Code

Issue Date: 2024-07-05
11:11:11
UTN:XXXXX-00012345

本文件由香港特別行政區政府海事處以電子方式簽署。可在以下網站驗證 This document is signed electronically by Marine Department HKSAR Government. Validation and authentication can be obtained from the website:
<https://www.mardep.govhk/verify>



驗證電子證書

Verification of Electronic Certificate



電子證書驗證程序如下：

(a) 瀏覽驗證網站：

- i) 使用瀏覽器進入海事處的驗證網站。選擇證書類別並輸入證書上獨有的追蹤編號；
- <https://www.mardep.gov.hk/verify/>

ii) 掃描證書上的二維碼，連結至海事處的驗證網站。系統會自動填入證書類別和證書上獨有的追蹤編號。部分證書可能需要輸入更多資料；

(b) 輸入屏幕上顯示的驗證碼；

(c) 證書所載資料會顯示出來。

驗證電子證書

Verification of Electronic Certificate

Verification procedures for e-Certs issued to vessels/persons:

(a) To access the verification website:

- i) On the web browser, enter the verification website of the Marine Department. Select the type of certificate and enter the UTN of the certificate;
 - <https://www.mardep.gov.hk/verify/>
- ii) Scan the QR code on the certificate to link to the verification website of the Marine Department. The type of Certificate and the UTN of the certificate will be automatically filled in. Further information may be required to be entered for some certificates.

(b) Enter the Captcha code as appeared on the screen.

(c) The information on the certificate will be displayed.